
 

 

Rok 2020 v obci Petrov 

Rok 2020 by se dal velice stručně shrnout do jediného slova s číselným označením, tedy COVID-19. Rok 2020 byl 

rozhodně rokem zvláštním plným zpráv o číslech nakažených uzdravených a bohužel i mrtvých díky onemocnění, 

které ovládlo dění doslova po celém světě. 

Nicméně i s ohledem na to všechno jsme v obci Petrov museli dělat rozhodnutí a realizovat věci, bez kterých by obec 

nemohla v budoucnu fungovat. A to je to, čemu bych se chtěla na dalších řádcích věnovat. 

Podařilo se dokončit pasport komunikací, který je zveřejněn na webových stránkách obce a který je v budoucnu 

důležitým podkladem pro žádosti o dotace na opravy komunikací. Ve spolupráci s Posázavím o.p.s. jsme připravili 

Program rozvoje obce Petrov vč. zásobníku projektů pro období 2020 – 2027, který je též uveřejněn na webových 

stránkách obce, a který je taktéž důležitý pro veškeré žádosti o dotace. Oba dokumenty jsou v sekci „Praktické 

informace“. 

Od 1. 1. 2020 vznikla pro obce povinnost umístění nádob na kuchyňské oleje a tuky, což jsme provedli a zároveň jsme 

rozšířili počet kontejnerů na tetrapak a možnost třídit kovy. Třídění odpadů v naší obci stále není ideální, ale já věřím, 

že se společnými silami a snahou bude situace zlepšovat. Bohužel i přes veškerou snahu a úsilí je komunálního 

odpadu stále hodně, nepořádek kolem kontejnerů obzvlášť od jara narostl a tak se zvedly i náklady. To vedlo 

nezadržitelně k rozhodnutí zvednout poplatek za odpady o 100,- Kč. K tomuto rozhodnutí přispěl i nově schválený 

zákon o odpadech, který zvedl poplatek za skládkovné. Máme před sebou ještě dlouhou cestu, protože je to hlavně o 

lidech, kteří musí chtít třídit, bez toho se nikam neposuneme a vězte, že obec se snaží najít řešení a systém, který by 

nám to všem usnadnil. Bohužel jsem zatím žádný dobrý příklad z praxe, který lze aplikovat na naši obec nenašla. 

Když se podařilo v loňském roce společně s obcí Hradišťko a SŽDC zrealizovat demolici staré budovy a výstavbu 

nového přístřešku na vlakové zastávce Petrov u Prahy, rozhodli jsme o vybudování nového zábradlí od mostu k vlaku. 

Realizaci zábradlí hodně urychlil i zásah policie, hasičů a záchranné služby, kteří po koncertu v Pikovicích vyprošťovali 

od řeky muže, který díky neexistujícímu zábradlí spadl několik metrů z cesty. Muž byl převezen do nemocnice a 

naštěstí neutrpěl žádné větší zranění. Samotná realizace zábradlí i volba materiálu se setkali jak s nevolí, tak i 

s pochvalou občanů. Já jsem přesvědčena, že volba to byla správná, zábradlí je účelné, dobře udržovatelné a zajištuje 

bezpečnost, která je na prvním místě. 

Rok 2020 se hodně točil kolem plánované výstavby mateřské školy, která má sice zelenou od stavebního úřadu, ale 

nastaly problémy kolem elektrické přípojky. Po všech možných jednání se konečně podařilo dojít ke kompromisu a 

smlouva o realizaci přípojky a přeložky elektrického vedení byla nakonec na podzim odsouhlasena. V průběhu jsme 

řešili i financování nejen samotné stavby, ale i následné financování provozu MŠ, který bude pro obecní rozpočet 

určitě představovat jistou zátěž. Nakonec máme přislíbenou dotaci na stavbu právě přes Posázaví o.p.s. zatím 

v hodnotě cca 6 milionů korun! No, a nakonec pro výstavbu to nejdůležitější – výběrové řízení na dodavatele stavby, 

které po několika opravách zadávací dokumentace a smlouvy o dílo nakonec bylo ke konci roku 2020 vyhlášeno. 

Pokud vše půjde dobře, vítěze bychom mohli znát na konci ledna 2021 a na jaře snad začneme konečně se stavbou. 

Ještě nás čeká hodně práce a potřebných kroků k finální podobě, ale plánem je v září 2022 mateřskou školu otevřít. 

Držme si tedy palce, aby vše proběhlo a obec měla konečně vlastní mateřskou školu pro svoje nejmenší občánky. 

Dalším projektem, který se podařilo v roce 2020 zrealizovat je výměna části vodovodního řadu v ulici Chlomecká, 

který byl v havarijním stavu a který byl za loňskou zimu několikrát opravován. Projekt se podařilo realizovat i díky 

spolufinancování z dotace z Fondu obnovy venkova Středočeského kraje, které byly pro volební období 

Středočeského kraje vyhlášeny a o které bylo potřeba do června 2020 zažádat. Díky spolupráci s Posázavím o.p.s., 

které nám pomohlo s žádostí, výběrovým řízením i s vyúčtováním čerpání dotace se vše podařilo dokončit ještě před 

příchodem zimy.  



 
 
Do 20. prosince 2020 přijímalo Ministerstvo pro místní rozvoj žádosti o dotace v několika programech. Obec Petrov 

má podanou žádost na opravu místní komunikace ulice Chlomecká, která je páteřní komunikací obsluhující většinu 

lokalit na Chlomku, a na obnovu povrchu a nové herní prvky na hřišti pod Ďáblem, které je centrem většiny kulturně 

a sportovně společenských akcí, které obec společně se spolky pořádá. Obě žádosti byly opět připraveny ve 

spolupráci s Posázavím o.p.s. a doufejme, že nám MMR alespoň jednu z nich přiklepne, abychom i v tomto 

ekonomicky nelehkém období mohli obec někam posunout. 

Na základě dobrých zkušeností s Posázavím o.p.s. byla podepsána spolupráce i pro příští rok a já věřím, že se nám 

tato investice několikanásobně vrátí. 

Během jara až podzimu opět zaměstnanci obce Michal Lampír a Jaroslav Spěšný věnovali údržbě zeleně, úklidu obce 

a vůbec se starali o celkový vzhled naší obce. Dost času věnovali i opravám cest, které byly na základě zpětné vazby 

od občanů vytipovány a byly opraveny většinou z našeho zdroje obrusu a ve spolupráci strojů místních podnikatelů. 

Tímto Michalovi i Jardovi za jejich usilovnou práci děkuji. Část jedné komunikace opravili i místní podnikatelé samy, 

protože ji hojně využívají a mají stroje, které práci ušetří. Obec se jen z části finančně podílela. Doufejme, že takových 

aktivit stran občanů bude přibývat. 

Rádi bychom do budoucna do komunikací investovali i více než jen drobnými opravami, bohužel se stále hodně 

komunikací nachází na pozemcích soukromých vlastníků, kteří na návrhy obce zatím neslyší. 

V procesu je také projekt rozšíření ČOV, projektová dokumentace byla podána na stavební úřad k vydání stavebního 

povolení. Poté nastane obdobný koloběh jako u MŠ, který snad jednou bude ukončen samotnou realizací. 

Bohužel díky všem událostem roku 2020 těžko odhadovat jak se bude dál vyvíjet ekonomická situace nejen v ČR. 

Proto doufám, že se podaří dokončit projekty rozdělané a začít realizovat i některé další, že se nakonec vše nezvrtne 

o boj o peníze a šanci dostanou jen ty větší obce a města, která mají na strategii a plánování financování vlastní 

administrativu a tedy i větší šanci. 

Ještě jedno bohužel – že, kromě tradiční zabíjačky, kterou pořádá SDH Petrov se nemohly konat všechny ty úžasné 

akce, které si našly místo nejen v kalendáři, ale i v našich srdcích a teprve letos jsme si uvědomili, jak jsou pro život 

důležité. Včetně osobních gratulací k narozeninám našich moudřejších, které mě osobně chybí, protože to je někdy 

jediná šance jak vidět občany osobně a promluvit s nimi o jejich potřebách či starostech. Snad v roce 2021 nastane 

obrat k lepšímu a naše životy se vrátí do normálu. 

Na závěr bych ještě chtěla poděkovat zaměstnancům obecního úřadu a pošty, Radce a Lídě, za úřednickou a velmi 

důležitou práci, Michalovi a Jardovi za jejich těžkou práci za každého počasí. Iloně za její práci pro obecní knihovnu a 

to vše za podmínek, které byli letos víc než neobvyklé. 

Dále děkuji zastupitelům obce za jejich spolupráci a náměty či připomínky, které pomáhají naší obci být tam, kde 

nyní je. 

V neposlední řadě pak děkuji všem, kteří tento rok pomáhali jakkoli svým sousedům, známým a příbuzným v této 

nelehké době. 

Vám milý občané chci popřát vše dobré, hlavně hodně zdraví a štěstí v roce 2021. Těším se i nadále na Vaše nápady a 

náměty, které by mohly být pro obec přínosem. 

 

 

Vaše starostka  

Pavlína Menclová 

 


